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Akademika Heyrovského 1203/8, 500 05 Hradec Králové 

tel. (+420) 495 067 111 

e-mail: as.vedeni@faf.cuni.cz 
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Zápis z 21. zasedání Akademického senátu 
č. j. UKFaF/570084/2022 

konaného dne 14. prosince 2022 od 14:00 hodin v zasedací místnosti děkanátu 

Přítomni: dr. Babica Jan, doc. Boušová Iva, Čech Petr, doc. Červený Lukáš, Fecske Peter 
(od 15:10), Hanusová Anna, Mgr. Horáček Ondřej, Horny Matyáš, dr. Jančálková Pavla, 
Janovcová Hana, dr. Kastner Petr, doc. Krátký Martin, dr. Kudláčková Zděnka (do 15:45), 
dr. Macháček Miloslav, doc. Malý Josef, doc. Siatka Tomáš, Bc. Straková Jana, dr. Vokřál Ivan, 
doc. Vraníková Barbora 
 
Vedení fakulty: doc. Kučera Radim, prof. Nováková Lucie, doc. Roh Jaroslav, prof. Šimůnek 
Tomáš, prof. Štaud František, Ing. Vlčková Lenka (od 14:40), prof. Zimčík Petr 
 
Hosté: dr. Jirkovský Eduard (do 15:16), Mgr. Matějka Lukáš, Ing. Navrátilová Lucie,  
 
Sekretářka Akademického senátu: Pavlína Hynková  
 
Omluveni: dr. Bárta Pavel, dr. Hošťálková Anna, Mgr. Kerda Marek, Khatibi Seyedmohammad, 
prof. Nachtigal Petr, prof. Šatínský Dalibor 
 
 
Navržený program: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu 
3. Vystoupení vedení FaF UK 
4. Informace z AS UK a komisí AS UK 
5. Přiznání stipendií za vynikající výsledky, dosažené v akademickém roce 2021/2022, 

k vyplacení v akademickém roce 2022/2023 
6. Změna sazby za cizojazyčné studium v doktorských studijních programech na FaF UK 
7. Kariérní řád (Strategie personální politiky) Farmaceutické fakulty v Hradci Králové 

pro zaměstnávání akademických pracovníků, lektorů a vědeckých pracovníků – 
aktualizace 

8. Návrh na jmenování kontaktní osoby ombudsmana Univerzity Karlovy 
9. Různé 

 
 



 
1. Zahájení 

Předseda Akademického senátu FaF UK doc. Krátký přivítal přítomné senátory a senátorky, 
vedení fakulty a hosty zasedání a ve 14:00 h zahájil 21. zasedání senátu. 
 
Doc. Krátký konstatoval, že senát se sešel v usnášeníschopném počtu. Skrutátory pro zasedání 
byli určeni a tichým souhlasem AS FaF UK schváleni Hana Janovcová a Mgr. Ondřej Horáček, 
zápis provedla Pavlína Hynková. 
 
 
2. Schválení programu 

S navrženým programem 21. zasedání AS byli senátoři seznámeni dopředu, doc. Krátký vyzval 
senátory ke vznesení připomínek či návrhů na jeho případnou změnu. 
 
Ze strany senátorů nebyly k programu vzneseny žádné připomínky ani navržena změna pořadí 
bodů, a proto předseda AS FaF UK vyzval senátory k hlasování o jeho schválení. 
 
Hlasování: 18-0-0 (pro-proti-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK schválil program 21. zasedání. 
 
 
3. Vystoupení vedení FaF UK 

Doc. Roh informoval k Mephared 2: 

• Stále běží veřejná zakázka na zhotovitele stavby. 

o Celý přípravný tým vypořádává doplňující otázky a připomínky k dokumentaci 

možných zájemců o výstavbu. 

o Ukončení zakázky se nyní očekává 5. 3. 2023. 

• Zatím je projekt stále ve stavu sloučení všech tří staveb. Rozhodnutí o rozvázání je ale 

nyní v rukou ministra školství, který může dát pokyn k formálnímu rozdělení, aby se 

kampusy nemusely začínat stavět všechny najednou. 

 

Studentský klub:  

• Stále pokračuje znovuoživený projekt rekonstrukce objektu Pajkrovy flošny. 

o Realizace ale závisí na partnerech, kteří by byli ochotni do projektu přistoupit 

a spolupodílet se na provozních nákladech a tvorbě programu studentského 

klubu. 

 

Výpověď smluv o spolupráci na Kuksu ze strany NPÚ: 

• Proběhla schůzka se zástupci Národního památkového ústavu ohledně možnosti využívat 

barokní lékárnu. Předpokládá se, že na základě jednání dojde k oboustranné shodě 

ve spolupráci pokračovat. 

 

Pan děkan popřál všem pěkné vánoční svátky a nový rok a poděkoval všem za práci pro fakultu 

v tomto roce. 

 



Doc. Krátký otevřel diskuzi a dotázal se, zda byl závěrem schůzky s NPÚ již příslib dohody 

o pokračování pronájmu barokní lékárny a dalších prostor.  

Doc. Roh odpověděl, že by mělo dojít k uzavření jedné smlouvy namísto dvou smluv 

vypovězených a pro ČFM je důležité, aby byla ve smlouvě zachována barokní lékárna 

a dořešila se organizační stránka (společné pokladny). 

Dr. Kudláčková se dále dotázala, zda šlo kromě lékárny také o vypovězení ostatních prostor. 

Doc. Roh odpověděl, že šlo o starší a zásadní smlouvu o spolupráci, která definovala, co se 

bude na Kuksu provozovat. Bylo zde zahrnuto, že barokní lékárna spadá do okruhu ČFM a že 

můžeme využívat společnou pokladnu. Druhá smlouva o pronájmu ostatních prostor 

vypovězena nebyla. 

 

Anna Hanusová se zeptala k M2, zda je možné ještě připomínkování z řad studentů, protože 

v projektu objevily nesrovnalosti (toalety aj.). 

Doc. Roh a prof. Zimčík odpověděli, že pokud to půjde, může se případně řešit v průběhu 

stavby a poté zanést do dokumentace. Prof. Zimčík požádal o zaslání připomínek. 

 

Hana Janovcová požádala, zda by bylo možné ustálení pravidla, že vyučující rozdají test 

a studenti započnou s vypracováním všichni najednou. Momentálně se tak vždy neděje. 

Doc. Roh odpověděl, že by to tak mělo být vždy, ale požádal o prověření a případnou nápravu 

studijní oddělení (v gesci doc. Kučery). 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

 

Prof. Šimůnek /Vnitřní záležitosti, projektová činnost a strategický rozvoj fakulty/: 

• GAČR  

o FaF UK v rámci soutěže GA ČR na roky 2023–2025 získala 3 standardní granty 

a 1 postdoktorandský. 

o Jedná se o téměř 19% úspěšnost (mírné snížení oproti minulému roku), 

u postdoktorandského projektu se jedná o 100% úspěšnost.  

• OP VVV 

o Dokončují se všechny FaF projekty – některé prodlouženy do 06/2023 (ERDF II), 

probíhá kontrola naplnění indikátorů.  

• NPO 

o 2 velké projekty: virologie a bakteriologie; neurovědy  

▪ V přípravě jsou průběžné zprávy projektů za rok 2022. 

o Několik vzdělávacích projektů by mělo začínat v lednu 2023 (garant doc. Kučera). 

▪ rozvoj v oblasti distanční výuky, online výuky a blended learning, kurzy 

zaměřené na rozšiřování dovedností 

▪ alokace peněz v rámci univerzity 

o UCKF – projekt doc. Fialové (financován částečně z NPO) 

• Špičkový výzkum OP JAK (garant prof. Pávek) 

o Zbývá poslední měsíc na dokončení přípravy projektu. 

o Bude předáno agentuře Pure Ventures (vysoutěžená firma RUK), která zabezpečí 

finální procesní záležitosti předcházející předání 16. 1. 2023 na MŠMT. 



• PhD. Infra – OP JAK 

o Předložené podklady pro RUK byly přijaty. 

o Došlo navíc k navýšení alokace výdajů o 4 mil. Kč. 

o Dokončují se předběžné konzultace ohledně částek z dodaných nabídek 

k předložení na RUK. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

 

Doc. Kučera: Studijní záležitosti /Farmacie/ 

• Podklady pro stipendia budou probrány v jednom z bodů programu zasedání. 

• Na základě diskuze na minulém zasedání ohledně možné úpravy stipendijního řádu byl 

dodán studentské komoře a předsednictvu AS FaF UK seznam studentů, kteří nedosáhli 

normálního počtu kreditů, a to se závěrem, že šlo o jednotky takových studentů.  

• Doc. Kučera byl jmenován členem pracovní skupiny ke konceptu rozvoje pedagogických 

dovedností akademických pracovníků a doktorandů na UK. 

• Kontaktní osobou pro zahraniční studenty se speciálními potřebami a zástupkyní 

kontaktní osoby pro studenty se speciálními potřebami byla jmenována dr. Eva 

Novotná. 

• V rámci RUK bude vytvořena skupina zabývající se hodnocením výuky. 

o Ohledně nominace zástupce z řad studentů byl zaslán dotaz místopředsedovi 

za studentskou komoru AS FaF UK. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Doc. Vraníková se zeptala k hodnocení výuky, zda se uvažuje o změně odměňování 

vyučujících. 

Doc. Kučera odpověděl, že kolegové nyní zpracovávají výsledky hodnocení, které by měly být 

známy po Vánocích. Až bude vytvořen souhrnný přehled, bude předán předsednictvu AS FaF 

UK, následně by proběhla se zájemci schůzka (kulatý stůl) k porovnání s loňskými daty, kde 

bude možné se zamyslet nad jiným systémem odměňování. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

 

Prof. Štaud /Vědecká činnost/: 

• Proběhlo vzájemné hodnocení doktorandů školiteli a naopak. 

o Hodnocení Ph.D. studentů v SIS možností A, B, C – většina hodnocena A, mírný 

nárůst hodnocení B (17), žádné hodnocení C (nikomu nebylo ukončeno studium 

pro neplnění studijních povinností). 

• Proběhlo druhé doplňovací kolo pro přijímací řízení do doktorských studií s nástupem 

k 1. 3. 2023. 

o Nepřihlásil se žádný uchazeč. 



o Hlavní zájem uchazečů se ale očekává v dubnu příštího roku s klasickým 

nástupem v říjnu 2023. 

• Připravují se dvě tradiční konference – fakultní postgraduální a postdoktorandská 

konference a SVK. 

o 13. postgraduální, postdoktorandská konference proběhne 1. a 2. 2. 2023. 

▪ 119 přihlášených – 97 studentů, 22 postdoků/akademiků 

▪ Zaměřeno hlavně na studenty vyšších ročníků a s ohledem na aktualizaci 

kariérního řádu byla také podporována prezentace výsledků akademických 

pracovníků. 

▪ Letos přizváni prof. Zimčík a prof. Vávrová s příspěvkem, jak publikovat 

v excelentních časopisech. 

o Studentská vědecká konference se bude konat 30. a 31. 3. 2023 (organizace 

za SČSF N. Farkašová).  

• Proběhl sběr publikací za letošní rok, SVKI vyhodnotí a předá VO před Vánoci výsledky. 

• 13. 12. byl rozeslán e-mail ohledně podpory mladých vědeckých pracovníků 

a postdoktorandů na vedoucí skupin. 

o Navazuje na předchozí pravidla PROGRESu, i nyní ve Strategickém fondu 

děkana programu Cooperatio PharmSci je možnost podpory. 

o Paní Vychytilová /vedoucí mzdového odd./ průběžně zpracovává přicházející 

žádosti.  

• Informace o GAUK zasílá pravidelně Mgr. Dršatová /vedoucí VO/ všem studentům 

a školitelům. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi a rovnou se dotázal, kolik bylo odmítnutých studentů z prvních 

ročníků, kteří se přihlásili na postgraduální a postdoktorandskou konferenci. 

Prof. Štaud odpověděl, že studentům z prvních ročníků bylo doporučeno, aby zvážili 

odstoupení, jelikož ještě nemají potřebné zkušenosti. Bohužel se také někteří studenti hlásí 

pouze kvůli finanční odměně, což není zakázáno, ale spíše důrazně rozmlouváno. V příštím 

roce už by měla být v SIS nastavena povinná prezentace v druhém ročníku, kdy už by měli 

studenti mít nějaké hmatatelné výsledky, a pak ve čtvrtém, kdy už se blíží ukončování Ph.D. 

studia. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

 

Prof. Nováková /Vnější a mezinárodní vztahy fakulty/: 

• Dne 15. 12. 2022 od 19 hod. se bude v Městské hudební síni v Hradci Králové konat 

fakultní vánoční koncert. 

• Bylo vypsáno výběrové řízení na vedoucího oddělení vnějších a mezinárodních vztahů. 

Vybrán byl Ing. Josef Marek /z CIT – web portály/, který bude ve své agendě pokračovat 

na novém oddělení, což by mělo vést ke zlepšení situace aktuálního webu, na kterém se 

pracuje. 

• Chystá se další VŘ na pracovníka, jehož náplní bude plnění, aktualizace a zlepšování 

stavu webových stránek fakulty, dále starost o interaktivnost a propagaci sociálních sítí. 



o Zpětná vazba ukazuje pozitivní ohlasy na kvalitu našich sociálních sítí, ale 

s přihlédnutím ke konkurenci je dále co zlepšovat. 

• Pokračuje série propagačních veletrhů vědy. 

o 26. 11. proběhla v Praze univerzitní propagační akce Na Karlovku, které se 

zúčastnilo kolem 1150 návštěvníků. Fakulta zde měla stánek, prezentaci 

a později i doprovodný program studentů. 

o V lednu 2023 proběhne veletrh Gaudeamus. 

• Proběhl online Den otevřených dveří, další proběhne prezenčně 7. 1. 2023. 

o 30. 11. proběhla schůzka se všemi účastníky Dne otevřených dveří, kde se 

rekapitulovaly klady (více času, méně stanovišť, větší interaktivita) a zápory 

proběhnuvší akce z 16. 11. a sdílely se náměty a připomínky. Jedním 

z negativních komentářů bylo, že když jsou skupinky účastníků veliké, 

v laboratořích je potom málo místa na to, aby všichni viděli a měli možnost si 

prakticky něco vyzkoušet. Zavedena proto bude online registrace pro regulaci 

počtu účastníků. 

• Byl ukončen sběr přihlášek programu ERASMUS pro pregraduální studenty a doktorandy 

a nyní probíhá jejich hodnocení. 

o Počet podaných přihlášek pro tento AR nejspíše rozpočet již vyčerpá, je tak 

možné, že se bude muset přistoupit k nějakým restrikcím. 

o Na příští AR je ještě dostatek volných financí a je možné se hlásit. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Dr. Kudláčková se zeptala ke dni otevřených dveří, zda když bude více skupinek o menším 

počtu účastníků, bude počítáno také se zapojením většího počtu provázejících pracovníků. 

Prof. Nováková odpověděla, že ano, několik jich je již přihlášeno, ale přesný počet bude znám 

až před termínem akce a stále je ve vývoji a zkoušení, jak to bude z hlediska organizace 

vyhovovat.  

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

 

Prof. Zimčík /Investiční a technický rozvoj fakulty/: 

Mephared 2 

• Vzhledem k tomu, že stále přicházejí dotazy vyžadující technické zpracování ze strany 

projektanta, dochází k postupnému posouvání termínu pro podání nabídek, který je 

momentálně 5. 3. 2023. Další posun lze očekávat, i když počet a rozsah dotazů se 

podstatně zmírnil. 

• Dne 30. 11. 2022 skončila interní lhůta pro připomínkování interiérů (VF V). Sesbírané 

připomínky budou zaslány BA, k čemuž následně proběhne schůzka (5. 1.). 

• Poděkování katedrám za vyjádření k DNS. Nyní probíhá analýza a proběhne schůzka 

s určením pravidel a položek pro soutěžení. 

• Informace k probíhajícím úsporám energií na ZLR: 

o 10/2022 polovina spotřeby plynu oproti předchozím rokům (může být 

ovlivněno teplejším obdobím),  



o 11/2022 byl pak 20–25% pokles oproti předchozím rokům.  

o Na dalších budovách FaF UK zatím nejsou známy výsledky. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

Ing. Vlčková /tajemnice fakulty/: 

• Po schválení odbory byl vydán nový organizační pokyn tajemnice č. 5 k poskytování 

osobních ochranných pracovních prostředků, mycích, čisticích a dezinfekčních 

prostředků.  

o Tento pokyn byl zpracován ve zjednodušeném znění a přizpůsoben pro naši 

fakultu a je určen katedrám a pracovištím, které s těmito ochrannými 

pracovními prostředky pracují. Seznam profesí a pracovních činností, pro které 

se na FaF UK poskytují, je přílohou č. 1 OPT. 

• Pro rok 2023 bylo uzavřeno skupinové cestovní pojištění s pojišťovací společností 

Colonnade Insurance S.A., která byla vybrána na základě průzkumu trhu a z hlediska 

finančního i administrativního se jeví jako nejvýhodnější. 

• Informace z porady tajemníků 

o Otázka budoucnosti fondu Mikuláš – čerpáno bylo spolu s LF HK formou půjčky 

i nevratného příspěvku. 

▪ Upozornění rektorky UK – Mikuláš by měl sloužit v budoucnu pouze 

na vratné půjčky, kdy by se měly půjčené peníze do fondu každý rok 

vracet. 

▪ Snaha vyhnout se tak externím půjčkám, které v současné době nejsou 

ekonomicky výhodné. 

•  MŠMT uvolní pro VŠ příspěvek, pro UK jde o částku 34 mil. Kč, kterou dle platné metodiky EO 

RUK přerozdělí mezi fakulty a součásti. 

• Rozpočet VŠ pro další rok bude navýšen o 2,1 mld. Kč pro všechny vysoké školy. 

o Pro UK by měl být nárůst o 1,3 mld. Kč. 

o Pokles se očekává celkově pro VŠ na ukazatel C – doktorandi (odvíjí se podle 

současného poklesu počtu doktorandů, ale dopad by neměl být výrazný). 

o Navýšeny by měly být výdaje na U3V a také na výuku studentů z Ukrajiny. 

• Ekonomický informační systém 

o Harmonogram se posouvá z důvodu nutnosti provedení zevrubné analýzy 

současného stavu, neboť analýza současného stavu zjistila značnou 

nejednotnost na univerzitě. 

o Probíhají přípravné práce na tzv. kontrolních řetězcích, což je systém, který by 

měl propojit čerpání informací pro univerzitu. 

o Probíhá analýza majetku a dalších metodik, které by zasáhly do budoucího 

systému. 

• Nový odpisový plán 

o Od 1. 1. 2023 se navyšuje hranice u pořízení dlouhodobého hmotného 

i nehmotného majetku a sjednocuje se na 80 tis. Kč. 

o Navyšuje se zařazení drobného hmotného majetku ze 3 na 5 tis. Kč. 

o Plánuje se sjednocení odpisování majetku z pohledu odpisových skupin a délky 

odpisování centrálně za UK. 



• Změna pravidel hospodaření UK – projekty NPO 

o Připravený draft byl předložen kolegiu rektorky a dále bude poskytnut 

k připomínkám AS FaF UK.  

• Předsednictvo AS FaF UK připravilo pro členy jako poděkování za práci v uplynulém roce 

seznam reklamních předmětů, ze kterého si mohou vybrat dle vlastního výběru 

na náklady fakulty. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

Doc. Vraníková se zeptala, zda bylo s paní Orlovskou jednáno ohledně sortimentu kantýny, 

který by měl být dle smlouvy v souladu se zdravou životosprávou. 

Ing. Vlčková potvrdila, že na schůzce bylo toto téma s paní Orlovskou probíráno. Bylo 

přislíbeno, že bude průběžně doplňováno ovoce, ale zelenina se neosvědčila a např. 

u zeleninových salátů by byl problém z hlediska vstupní ceny i dodržení hygieny 

při zpracování. U nakoupených již hotových pokrmů nabízených k dalšímu prodeji by pak byla 

příliš vysoká cena.  

Dále bylo zmíněno, že ve smlouvě je, že se nesmí prodávat alkohol, což je dodržováno 

s výjimkou alkoholických nápojů, které jsou vystaveny v balení, které je možné použít jako 

dar. 

 

Dr. Kudláčková dále upozornila, že otevírací doba kantýny neodpovídá realitě a stalo se, že 

byla o hodinu zkrácena. 

Ing. Vlčková odpověděla, že bylo paní Orlovskou požádáno o zkrácení otevírací doby o hodinu, 

neboť v době od 15 h klesají tržby, ale nemohlo být vyhověno, neboť smlouva je do konce 

roku stále platná s předem dohodnutými podmínkami. Bude o tomto jednáno v připravované 

nové smlouvě. 

 

Doc. Krátký se zeptal, od kdy by mělo platit nové nastavení fondu Mikuláš. 

Ing. Vlčková odpověděla, že by to mělo být již od nového roku. 

 

Doc. Červený se zeptal, zda navýšená částka rozpočtu VŠ již zahrnuje položku na pokrytí 

zvyšujících se výdajů na energie. 

Ing. Vlčková odpověděla, že příspěvek je určen jak na investiční akce, tak na pokrytí energií 

a jiných provozních výdajů. Ve výsledku tedy celkové navýšení není tak velké. 

Doc. Roh doplnil, že se jedná o jednorázový příspěvek na energie a příští rok už by s ním 

v rozpočtu nemuselo být počítáno. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 

 

 

4. Informace z AS UK a komisí AS UK 

Dr. Jirkovský:  



• Informace z Komise pro vědu/ Studijní komise. 

o Kulatý stůl k habilitačním a jmenovacím řízením za účasti prorektorů 

prof. Kuklíka a prof. Krištoufka. 

o Hlavním bodem bylo, jak udělat nový formulář, aby se lépe vyplňoval a aby 

odpovídal kariérnímu řádu. 

o Proběhla diskuze, jak by se měly tvořit habilitační a jmenovací komise. 

▪ Návrh pro uchazeče – více sebehodnocení (výsledky za posledních 5–7 

let). 

▪ Zájemcům je možno zaslat záznam ze schůzky.  

• 15. 12. 2022 proběhne Kulatý stůl k reformě Ph.D. studia. 

Dr. Kudláčková: 

• Informace z Ekonomické komise. 

o Systém EIS – rekapitulace hospodaření součástí k 30. 9. 2022. 

o Principy pro rok 2023 – bude předloženo v lednu. 

▪ Ne pro všechny oblasti, ale pro vědu. 

▪ Změny: načítání aktuálních dat z Progresu, změny ve financování vědy, 

proměny „donato“, změny v odměnách pro členy koordinačních rad, 

změny na úrovni postdoktorandů, provázání doktorandů s SVV. 

o Přeměna fondu Mikuláš v investiční fond. 

▪ Mimořádné výdaje by měly být zdůvodněny. 

▪ Vratné půjčky budou dominovat, jen menšina zůstane nevratná 

na základě řádného zdůvodnění – půjde zejm. o projekty na snížení 

energetické náročnosti (Komise pro hodnocení žádostí projektové 

podpory + bude Komise pro investiční rozvoj a dislokaci finančních 

prostředků). 

▪ Nevratné půjčky na velké investice – bude upřesněno. 

o Vznikne fond k údržbě nemovitého majetku, zejm. nově budovaných kampusů. 

o Změna pravidel UK v hospodaření z NPO. 

o Změna odpisového plánu. 

o Výstavba provizorní menzy. 

o Dobudování výukových prostor areálu teoretických ústavů 2. lékařské fakulty. 

o Oprava chytré trafostanice v objektu FTVS. 

o Pronájem loděnice v Poděbradech a pronájem Šafránkova pavilonu v Plzni. 

▪ Žádost komise o doplnění chybějících údajů. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace o zasedání AS UK a komisí AS UK. 
 

 

5. Přiznání stipendií za vynikající výsledky, dosažené v akademickém roce 2021/2022, 
k vyplacení v akademickém roce 2022/2023 

Pan děkan doc. Roh předal slovo doc. Kučerovi: 

• Podklady pro přiznání stipendií připravilo studijní oddělení. 



o Došlo k úpravám na základě podnětů z AS FaF UK, kdy byly odhaleny nejasnosti, 

opravený podklad byl následně AS FaF UK poslán v předstihu Ing. Navrátilovou. 

o Vynikající studenti s průměrem 1,0 – stipendium zůstává ve výši 20 tis. Kč, stejně 

jako loni, u ostatních kategorií – o 1 tis. Kč snížení. 

o Stipendijní fond nedosahuje dostatečné výše – bude částečně hrazeno z jiných 

prostředků. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Doc. Boušová poukázala na rozdílnost ve vyplácení stipendií u farmaceutů (průměr 1,31–1,33 

– 12 tis. Kč) a laborantů (průměr 1,31–1,40 – 11 tis. Kč), kde je rozdíl tisíc korun a zda by se 

nemělo srovnat. 

Doc. Kučera přiznal pochybení. Bude sjednoceno na 11. tis. Kč u obou studijních programů. 

 

Doc. Krátký dále poukázal na další problém u těchto skupin, a to s hranicí pro přiznání 

stipendia, kdy např. farmaceut s průměrem 1,35 na stipendium nedosáhne, ale laborant ano. 

Doc. Boušová doplnila, že do této kategorie by dle informace Ing. Navrátilové spadalo navíc 

ještě 6 studentů oboru Farmacie, aniž by bylo ale jisté, že mají splněny všechny ostatní 

podmínky. 

Doc. Kučera, prof. Štaud s doplněním prof. Šimůnka uvedli, že problém se řeší od doby, co se 

oddělily tyto dva studijní programy. Limit je 10 % nejlepších studentů v daném studijním 

programu a nikoli průměr, který tak může být každý rok jiný. Letos vycházel na 1,33 a tím, že 

ne všichni splnili všechna kritéria, musela být hranice posunuta na 1,40.  

 

Petr Čech se zeptal k pravidlům stipendií, kdy různé předměty mají různý počet kreditů 

a v případě, kdy student dostane za tři z předmětu ohodnoceného jedním kreditem, tak 

při prostém průměrování má takovýto předmět stejnou váhu jako předmět s vyšším počtem 

kreditů. Navrhl tak zavedení hodnocení váženého průměru a zeptal se, jak může AS FaF UK 

změnit nastavená pravidla. 

Doc. Kučera odpověděl, že to vychází ze stipendijního řádu univerzity, který to nerozděluje. 

Doc. Roh doplnil, že případná změna by musela proběhnout celouniverzitně, kdy by bylo dvojí 

škálování, za známky a za váhu předmětu, a celkově s novým náhledem na hodnocení. 

Dále proběhla živá diskuze mezi doc. Krátkým, Mgr. Matějkou, prof. Štaudem, Ing. 

Navrátilovou, doc. Kučerou, doc. Vraníkovou a senátorkami Strakovou a Hanusovou ohledně 

pravidel pro získání stipendií a případné změně počtu získaných kreditů, jejímž výsledkem byla 

shoda na momentálním ponechání nastavených pravidel a sledování trendů v příštích letech, 

ačkoli univerzitní předpis výpočet na základě váženého průměru umožňuje. 

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy, bylo proto přistoupeno k hlasování. 

 

Hlasování: 19-0-0 (pro-proti-zdržel se) 
Závěr: Akademický senát FaF UK schvaluje návrh podmínek pro přiznání stipendií za vynikající 

studijní výsledky dosažené v akademickém roce 2021/2022. Stipendia budou vyplacena 

v akademickém roce 2022/2023. 

 



 

6. Změna sazby za cizojazyčné studium v doktorských studijních programech na FaF UK 

Doc. Roh informoval, že se jedná o požadavek rektorátu UK, proti kterému vystupoval nejen 

on. Z ministerstva bylo přikázáno zavést školné pro cizojazyčné studium v doktorských 

studijních programech, které bylo před několika lety sníženo na nulu na většině fakult. Nyní 

je pokyn z ministerstva, že zpoplatněno musí být (RUK dle současných předpisů nedoporučuje 

symbolickou částku 1 Kč). Jednalo by se tedy o 1.000 Kč za započatý AR. Nicméně protože se 

chystá novela VŠ zákona, je tady šance, že zavedení tohoto poplatku nestihne vstoupit 

v platnost.  

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

Hlasování: 19-0-0 (pro-proti-zdržel se)  
Závěr: Akademický senát projednal změnu sazby za cizojazyčné studium v doktorských 
studijních programech na FaF UK a s uvedeným návrhem poplatku za studium v cizojazyčných 
doktorských studijních programech ve výši 1.000 Kč za započatý akademický rok souhlasí. 
 

 

7. Kariérní řád (Strategie personální politiky) Farmaceutické fakulty v Hradci Králové 
pro zaměstnávání akademických pracovníků, lektorů a vědeckých pracovníků – 
aktualizace 

Doc. Roh shrnul, že Vědecké radě byl návrh předložen již dříve a na včerejším zasedání byl 

ve znění, ve kterém je předkládán AS FaF UK, radou jednohlasně podpořen. Apeloval pak ještě 

na schválení návrhu. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

Doc. Krátký informoval, že se na něj obrátilo několik senátorů s žádostí, zda by toto hlasování 

mohlo proběhnout tajně. Podle jednacího řádu tato možnost je a stane se tak tehdy, pokud 

pro tajné hlasování hlasuje alespoň 1/3 přítomných senátorů, tedy z 19 přítomných alespoň 

7 senátorů.  

 

Předseda senátu vyzval k hlasování o kariérním řádu formou tajného hlasování, které tímto 

navrhl. 

 

Hlasování: 13-1-5 (ano-ne-zdržel se)  

Závěr: AS FaF UK rozhodl, že hlasování o kariérním řádu proběhne formou tajného hlasování. 

 

AS FaF UK navrhl jako členy komise pro zjištění výsledků tajného hlasování Annu Hanusovou, 

RNDr. Miloslava Macháčka, Ph.D. a PharmDr. Ivana Vokřála, Ph.D.  

Předseda senátu vyzval k hlasování o jejich schválení. 

 

Hlasování: 15-0-4 (ano-ne-zdržel se)  

Závěr: AS FaF UK určil členy komise pro tajné hlasování – Anna Hanusová, RNDr. Miloslav 

Macháček, Ph.D., a PharmDr. Ivan Vokřál, Ph.D. 



 

Jako předsedu si mezi sebou členové komise zvolili dr. Macháčka, který následně vysvětlil 

průběh hlasování. Po odhlasování všech přítomných senátorů byla vyhlášena krátká přestávka 

k sečtení hlasů a vyhodnocení výsledku. 

 

Doc. Krátký po ukončení přestávky vyzval předsedu komise pro tajné hlasování, aby senát 

seznámil s výsledky. Dr. Macháček sdělil, že byly odevzdány hlasovací lístky od všech 

přítomných senátorů a všechny byly platné. 

 

Hlasování: 14-2-3 (ano-ne-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK projednal předložený návrh aktualizovaného opatření děkana – Kariérní řád 

(Strategie personální politiky) Farmaceutické fakulty UK v Hradci Králové pro zaměstnávání 

akademických pracovníků, lektorů a vědeckých pracovníků a vyjádřil s uvedeným návrhem 

souhlasné stanovisko. 

 

8. Návrh na jmenování kontaktní osoby ombudsmana Univerzity Karlovy 

Doc. Roh informoval, že bylo nedávno vydáno nové opatření děkana, které zřizuje kontaktní 

osobu ombudsmana UK v souladu s příslušným opatřením rektora a nyní s jejím souhlasem 

nominuje na tuto funkci doc. PharmDr. Janu Pourovou, Ph.D., kterou stručně představil. 

 

Nebyly vzneseny žádné připomínky. 

 

Doc. Krátký vysvětlil proceduru a také to, že AS FAF UK se musí nyní k návrhu vyjádřit 

a na panu děkanovi potom je, aby se rozhodl. Dále uvedl, že jelikož se jedná o hlasování 

o osobě, musí proběhnout formou tajného hlasování.  

Předseda komise pro tajné hlasování dr. Macháček opět vysvětlil průběh hlasování. Po volbě 

a ukončení krátké přestávky k sečtení hlasů a vyhodnocení výsledku předseda komise 

pro tajné hlasování sdělil, že byly odevzdány hlasovací lístky od všech přítomných senátorů 

a všichni vyjádřili souhlas se jmenováním. 

 

Hlasování: 18-0-0 (ano-ne-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK vyjádřil souhlasné stanovisko se jmenováním doc. PharmDr. Jany Pourové, 

Ph.D., kontaktní osobou ombudsmana UK. 

 

 

9. Různé 

Předseda senátu požádal o schválení zápisu z 20. zasedání AS konaného dne 23. 11. 2022. 

 

Hlasování: 14-0-4 (ano-ne-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK schválil zápis z 20. zasedání AS konaného dne 23. 11. 2022. 

 

 

Doc. Krátký informoval, že byla koncem listopadu předsednictvu AS FaF UK zaslána 

k připomínkování Novela studijního a zkušebního řádu UK. Kromě dořešení technikálií 



a zpřesnění některých formulací je tam radikální změna, že by státní zkoušky mohly probíhat 

písemnou formou s podmínkou, že by alespoň jedna část zkoušky byla ústní, a to 

s předpokladem, že to bude obhajoba kvalifikační práce. Kromě tohoto zavedení jsou 

předmětem další prováděcí ustanovení, jako kdo může písemnou státní zkoušku opravovat 

(teoreticky by mohlo stačit, že bude opravovat jeden člověk, i když formálně bude jmenovaná 

vícečlenná komise) a může to mít dle jeho názoru potenciálně závažné dopady. 

Předseda senátu tedy vyzval k zasílání připomínek, a to do 6. 1. 2023.  

Doc. Krátký po domluvě s doc. Vraníkovou ještě navrhl možnost uspořádat schůzku Studijní 

komise AS UK a dalších zájemců k tématu. Doc. Kučera a doc. Roh se vyjádřili, že již novelu 

studovali a byla probírána na RKD a neuvažuje se na FaF UK přejít na písemné státní zkoušky. 

Novela by sice měla tuto možnost umožňovat, ale nenařizuje ji. Z diskuze dále vyplynulo, že 

schůzka studijní komise není v tuto chvíli nezbytná.  

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi k dalším sdělením. 

 

Dr. Kastner otevřel téma kvality úklidu, neboť si kolegyně opakovaně stěžovaly na špatně 

provedenou práci úklidovou službou (někde nejsou vynesené koše, špatně setřená podlaha, 

někde se neuklízí výlevky atd.), zda se toto dál bude řešit.   

Ing. Vlčková odpověděla, že o nekvalitě služeb se ví, že je tam zhoršení. Proběhla schůzka se 

smluvní úklidovou službou, ale také si neví rady, protože mají problém s personálním 

obsazením a na trhu práce nejsou kvalitní zaměstnanci pro tuto profesi. Dokonce firma sama 

navrhovala odstoupení od smlouvy, což by pro fakultu ale znamenalo další vyhlášení VŘ, ale 

nebylo by zároveň zárukou vyšší kvality v této oblasti. V lednu proběhne další schůzka. 

Dr. Kastner ještě podotkl, že dříve byli zaměstnáni externí uklízeči v režii kateder nebo si 

přivydělávaly laborantky, a nepamatuje, že by byla s úklidem nějaká větší nespokojenost, a 

otázal se, zda by se to opět nedalo využít. 

Ing. Vlčková k tomu odpověděla, že někteří tito externí pracovníci byli úklidovou firmou 

převzati, ale nyní již pro úklidovou firmu nepracují. Nyní je nejhorší situace na trhu práce a 

bohužel více bychom zaplatili za úklid interními zaměstnanci než za firmu. Katedry si stále 

mohou zaměstnat pracovníka samy (otázka financí). 

Místopředseda AS FaF UK Peter Fecske navrhl, zda by nepomohlo, kdyby se stížnosti zasílaly 

jak firmě, tak v kopii i zaměstnancům provádějícím úklid, aby měli konkrétní zpětnou vazbu i 

oni (např. přes Google Forms). 

Ing. Vlčková namítla, že je to nereálné a pracovníci IPTO již provádějí pravidelné kontroly 

úklidu a zasílají stížnosti i s fotkami. 

 

Nebyly předneseny žádné další informace ani doplňující dotazy. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem 

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 

 

 

Předseda AS FaF UK připomněl, že další zasedání se bude konat 11. 1. 2023 od 14 hod. 

v restauraci Na Biřičce. 



Na závěr doc. Krátký poděkoval všem přítomným za účast, popřál jménem svým i jménem 

předsednictva klidné, hezké, požehnané vánoční svátky a šťastný vstup do nového roku 

a ukončil zasedání senátu v 16:23. 

 

 

 

Zapsala: Pavlína Hynková  

Ověřili: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D., doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 

 

 

V Hradci Králové dne 30. 12. 2022. 

 

  



 

Příloha č. 1: Usnesení přijatá na 21. zasedání konaném dne 14. prosince 2022 

 

Usnesení 21-1: AS FaF UK schválil program 21. zasedání AS FaF UK. 

Usnesení 21-2: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 

Usnesení 21-3: AS FaF UK vzal na vědomí informace ze zasedání AS UK a komisí AS UK. 

Usnesení 21-4: Akademický senát FaF UK schvaluje návrh podmínek pro přiznání 

stipendií za vynikající studijní výsledky dosažené v akademickém roce 

2021/2022. Stipendia budou vyplacena v akademickém roce 

2022/2023. 

Usnesení 21-5: Akademický senát projednal změnu sazby za cizojazyčné studium 

v doktorských studijních programech na FaF UK a s uvedeným návrhem 

poplatku za studium v cizojazyčných doktorských studijních 

programech ve výši 1.000 Kč za započatý akademický rok souhlasí. 

Usnesení 21-6: AS FaF UK rozhodl, že hlasování o kariérním řádu proběhne formou 

tajného hlasování. 

Usnesení 21-7: AS FaF UK určil členy komise pro tajné hlasování – Anna Hanusová, 

RNDr. Miloslav Macháček, Ph.D., a PharmDr. Ivan Vokřál, Ph.D. 

Usnesení 21-8: AS FaF UK projednal předložený návrh aktualizovaného opatření 

děkana – Kariérní řád (Strategie personální politiky) Farmaceutické 

fakulty UK v Hradci Králové pro zaměstnávání akademických 

pracovníků, lektorů a vědeckých pracovníků a vyjádřil s uvedeným 

návrhem souhlasné stanovisko. 

Usnesení 21-9: AS FaF UK vyjádřil souhlasné stanovisko se jmenováním doc. PharmDr. 

Jany Pourové, Ph.D., kontaktní osobou ombudsmana UK. 

Usnesení 21-10: AS FaF UK schválil zápis z 20. zasedání AS konaného dne 23. 11. 2022. 

Usnesení 21-11: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé.  

 

Zapsal:  doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D. 

Ověřila:  doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 

 


